
1. schůze KM ŠSPK 

forma: online 

termín: úterý 21. 3. 2023 od 20:00 

přítomní: Kopřiva, Nový, Bartoníček, Neuman, Nováček, Štaif, Truksa 

nepřítomní: – 

hosté: König 

přílohy: program 

 

Program 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Schválení, popř. doplnění programu 

3) Vyhodnocení seriálu Velká cena Plzeňského kraje 2022/2023 

4) Velká cena Plzeňského kraje a Turnaj šachových nadějí 2023/2024 – drobná 

úprava pravidel, systém bodování aj. 

5) Změna kalendáře (informace) – KP do 10 a do 16 let 

6) KP škol 2023 – případné udělení divokých karet 

7) ODM 2023 + ODM 2027 v Plzeňském kraji 

8) Konference ŠSPK 2023 a úkol pro RK ŠSPK 

9) Konference ŠSČR 2023 

10) Granty a připravované tituly 

11) Školení trenérů třetí třídy 

12) Zprávy 

a) z oddílů 

b) z VV ŠSPK 

c) z RK ŠSPK 

13) Diskuse 

14) Závěr 

 

Zápis 

Program byl schválen jednomyslně. Komise se shodla, že nebude více vyhodnocovat seriál 

turnajů Velká cena Plzeňského kraje. Do příštího sezony zváží možnosti vyhodnocování. Martin 

Kopřiva rozešle e-mail s provizorním pořadí dle výkonů, jak bylo počítáno. Pro sezónu 

2023/2024 se KM ŠSPK shodla na dílčích úpravách v pravidlech. Od kosmetických úprav a 

oprav drobných chyb po určitá zpřesnění pravidel. V TŠN bude doplněno, že pozice bude 



hodnocena na základě objektivního hodnocení pozice (tj. například v pozici K+V proti K nebude 

rozhodovat to, zda dotyčný umí matit věží). V tomto případě se vedla krátká diskuze. V rámci 

seriálu VC bude doplněno, že doplnění hráčů do turnajů proběhne dle ELO-R, v případě, že je 

stejné, pak dle výsledku na předchozí VC, pak dle ELO-ČR, pak až případně dle abecedy. Dále 

se řešila účast mimokrajských šachistů, kteří mají i trvalé bydliště za hranicemi Plzeňského 

kraje. Ti se budou moci VC zúčastnit, ale v rámci svého prvního turnaje budou nasazeni 

do Openu, aby si účast v zavřených turnajích museli vybojovat. Poslední výraznější změnou je 

zavedení armagedonu, který se bude týkat pouze dělení sestupového/postupového místa. 

Tyto změny se budou týkat až nadcházející sezóny a Martin Kopřiva dokument pro sezónu 

2023/2024 připraví ke schvalování. 

Předseda KM ŠSPK pak dále informoval o změně kalendáře, která byla členy KM ŠSPK 

schválena per rollam jednomyslně. Důvodem změn (přesun TŠN 3 a KP do 10 let) bylo 

onemocnění pořadatelů, resp. kolize v kalendáři (konkrétní datum na MČR do 8 let se objevuje 

až v průběhu roku). 

Divoké karty na KP škol. U dvou škol (Planá a Štěnovice) stále není 100 % jisté, zda budou. Zítra 

zjistí Martin Kopřiva. Na základě toho budou uděleny divoké karty. Panovala shoda na tom, že 

v případě sudého počtu družstev se budeme snažit udělit dvě divoké karty, a to vždy v okresu 

Plzeň-město, a to v pořadí dle OP. V kategorii středních škol jsme udělili DK pro GLP a 

Gymnázium, Mikulášské náměstí, kteří o ni i požádali. 

EDIT: Protože některé školy divokou kartu odmítly, je udělení divokých karet následující: 

1. stupeň: – (Bohužel stanovisko Plané jsme se dozvěděli až den před akcí, hrál v turnaji lichý 

počet týmů). 

2. stupeň: Masarykovo gymnázium a Církevní gymnázium. 

střední školy: Gymnázium Luďka Pika a Gymnázium, Plzeň, Mikulášské náměstí. 

Předseda KM ŠSPK dále informoval o krajské i celorepublikové Konferenci. V rámci ČR 

připomněl, že post předsedy ŠSČR obhájil GM Martin Petr, který porazil WGM Elišku 

Richtrovou. A přidal jeden klíčový bod, a to navýšení trenérských odměn, a to s platností až od 

1. září 2023. Krajská Konference se konala v Nepomuku, rozpočet byl schválen. A dvě 

informace: máme šetřit, proto VS by mělo začínat buď až od SO ráno nebo v pátek odpoledne, 

ale s tím, že většina trenérů přijede až druhý den ráno, aby se ušetřilo za stravné a nocovné. 

Druhá se týkala vyplácení trenérů dle ES, o čemž nyní jedná i RK ŠSPK. Martin Kopřiva 

informoval, že v rámci online přednášek se přeplácelo cca 50 Kč/hod, a to mj. i z důvodu 

pořizování záznamu z přednášky, což je od trenérů služba navíc. V rámci MV byly platby 

skutečně vyšší, ale mj. i díky dotaci a byly schváleny VV ŠSPK. V rámci KTCM bylo přeplaceno 

asi o 60 Kč dvěma velmistrům Martinu Petrovi a Petru Neumanovi a ještě Vlastovi Königovi, 

který byl posunut o jednu sazbu výše, protože má pedagogické vzdělání. Na výstup RK ŠSPK 

v tuto chvíli čekáme… 

Dan Nový informoval podaných dotacích (klasicky Mezinárodní spolupráce: žádost na 40 000 

Kč, Podpora tělovýchovy a sportu: žádost na 133 000 Kč). Již byla podána i žádost na MMP 

(online přednášky). Podáme žádost i na mikrogranty (soustředění mládeže), ale v loňském 



roce byly výhradně upřednostňovány školy. Martin Kopřiva dále doplnil, že z loňského roku 

nám všechny dotace prošly, zbývá Podpora tělovýchovy a sportu, kde těch žádostí bylo nejvíce 

a trvá to déle. 

Martin Kopřiva zjistí zájem o školení trenérů 3. třídy a dle toho budeme postupovat dále. 

V rámci diskuse přišly na řadu dvě věci. Nejprve jsme jednohlasně schválili účast 

mimokrajských účastníků na KP v rapidu, dále jsme řešili startovné na turnaje jednotlivců 

mládeže pro sezónu 2023/2024. Martin Kopřiva informoval, že nejběžnější cenou v republice 

za jednodenní turnaj je 100 Kč. Tak tomu bylo hned v deseti ze čtrnácti krajů. Dále navrhl 

zvýšení cen startovného ze současných 70 Kč na 100 Kč s tím, že 80 Kč by šlo pořadateli a 20 

Kč pak Komisi mládeže. Při 50 dětech by to dělalo 1000 Kč na turnaj (to by pak oddíl zaslal na 

účet ŠSPK), při deseti turnajích to dělá 10 000 Kč. Důvodem je mj. i zvyšující se cena pohárů, 

medailí apod. Nápad s rozdělením částky 80 % pro oddíl ku 20 % pro KM ŠSPK se ostatním 

kolegům příliš nezamlouval. Dále bylo odsouhlaseno, že v turnajích, kde je velký počet 

kategorií, bude KM ŠSPK objednávat pohár jen pro vítěze kategorie. Martin Kopřiva zpracuje 

položkový rozpočet při objednávce medailí a pohárů při akcích KM ŠSPK. 

EDIT: Ještě jsme e-mailově řešili účast dětí na KP 12-16 a KP 10, a totiž to, zda děti mohou hrát 

obě kategorie zároveň (příkladem budiž devítiletý šachista, který se vejde jak do kategorie 

H12, tak do kategorie H10). Protože v předchozích letech se hráli obě akce v jeden den, 

nemuseli jsme dříve toto řešit. Po konzultaci s pí Šimáčkovou dáváme účasti na obou turnajích 

hráčům zelenou. 

zapsal: Martin Kopřiva 

ověřil: Daniel Nový 

 

 

 


